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Närvarande 

Ledamöter: ordförande Agnetha Mbuyamba          RBU 

Margareta Lilliestråle FA 

Douglas Sagell RSMH 

Anita Åkerhielm HiS  

Åsa Borgström  NHR 

Anne-Louise Larsson-Kapp DHR. 

Urban Fernquist SRF 

 

Sekreterare:   Solveig Blid 

 

Tjänstemän: enhetschef  Thomas Björnstad  

 

Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, lokal Linné, kl. 13.30-

16.30.  

 

§ 1. Sammanträdet öppnas 

Ordföranden Agnetha Mbuyamba öppnade sammanträdet och hälsade alla 

välkomna.  

 

§ 2. Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. Till övriga frågor anmäldes frågan om: 

1. Heminstruktörstjänsten på Östermalm  

2. Om tillgänglighetsfrågor 

3. Stöd till avknoppare  

 

§ 3. Utseende av protokolljusterare 

Douglas Sagell utsågs att tillsammans med ordföranden Agnetha Mbuyamba 

justera dagens protokoll.  

 

§ 4. Datum för protokolljustering 

Protokollet finns för justering på förvaltningens reception Karlavägen 104,  
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2008-01-15 efter klockan 09.00. Agnetha Mbuyamba och Douglas Sagell har 

dessförinnan fått protokollet via e-post och kunnat lämna synpunkter. 

 

§ 5. Föregående protokoll  

Föregående protokoll 2007-12-04 godkändes och lades till handlingarna.  

 

§ 6. Upphandling av Gärdets gruppbostäder och dagliga verksamhet 

Det har inte framgått tydligt att Gärdets dagliga verksamhet och stöd i boendet till 

4 personer som bor i satellitlägenheter ska konkurrensutsättas tillsammans med 

Gärdets gruppbostäder. Margareta Lilliestråle och Anne-Louise Larsson-Kapp 

kommer att besöka även Gärdets dagliga verksamhet och ev. komma med 

ytterligare synpunkter på vad de anser ska beaktas i förfrågningsunderlaget. 

 

Handikapprådet vill att följande synpunkter ska beaktas i förfrågningsunderlaget: 

1. Att alla klagomål, såväl muntliga som skriftliga, ska dokumenteras och 

besvaras. 

2. Att det ska vara personalkontinuitet i verksamheten. 

3. Anbudsgivaren ska kunna visa att de har tillstånd för att driva 

verksamheten. 

4. Anbudsgivaren ska redovisa sitt system för kvalitetsuppföljning, gärna 

halvårsvis. I kvalitetsuppföljningen ska inkluderas brukarundersökningar 

riktade till varje speciell målgrupp.  

5. Lokalerna ska vara tillgänglighetsanpassade. 

6. Personalen ska kunna prata och skriva svenska. 

7. Alla boende ska ha en kontaktperson. 

 

Påtalades särskilt att det är viktigt för målgruppen med kultur- och 

fritidsaktiviteter, att få komma utanför boendet.  

 

§ 7. Angående aktivitetsplan för upphandling och konkurrens, skrivelse från 

       handikapprådet till nämnden 

Handikapprådets skrivelse om aktivitetsplan för upphandling och konkurrens ska 

bifogas protokollet, bilaga 1. 

 

Angående upphandling av verksamheter inom socialpsykiatrin så kommer arbetet 

med det förfrågningsunderlaget att sätta igång under våren. Just nu pågår 

diskussioner om hur verksamheterna ska paketeras vid konkurrensutsättningen. 

Synpunkter kring det från handikapprådet är välkomna. 

 

RSMH:s ledamot önskar att det poängteras i det kommande 

förfrågningsunderlaget att det ska vara ett motiverande, uppmuntrande och 

stimulerande arbetssätt som ska gälla, som leder till utveckling. Det finns många i 

målgruppen som ligger hemma och stirrar i taket. De behöver hjälp med att bli 

uppsökta, motiverade och stimulerande för att ta sig ur passiviteten. För det 

behövs personal med kompetens, utbildning och inställningen att det går och är 
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viktigt att arbeta med aktivering, utveckling och stimulans. Ett sådant 

arbetssätt/metod bör kunna vara ett konkurrensmedel vid upphandling.  

 

Önskemål från handikapprådet att bjuda in förvaltningens uppsökare och höra 

hur de arbetar. Förslag att de bjuds in till mötet i mars (28 februari). Solveig Blid 

kontaktar. 

 

HSO önskar handikapprådets synpunkter på nämndens aktivitetsplan. 

Ledamöterna lämnar synpunkter till Margareta Lilliestråle, som sammanställer till 

HSO.  

 

§ 8. Enkät från HSO rörande bostadsbehov och förekomsten av individuella  

       planer 

Handikapprådet har fått en enkät från HSO ang. bostadsbehov och individuella 

planer för vuxna. Berörd enhetschef – Thomas Björnstad - och handikapprådet ska 

fylla i enkäten. Handikapprådet ska ge synpunkter på det svar som Thomas 

Björnstad ger.  

 

Så snart Thomas Björnstad fyllt i enkäten skickas den till Margareta Lilliestråle, 

som ser till att svaren kommer övriga ledamöter tillhanda. Ledamöterna ger 

synpunkter till Margareta Lilliestråle som sammanställer till HSO. 

 

Thomas Björnstad berättar att det ges information till alla brukare om rättigheten 

att få en individuell plan. Trots det har få en individuell plan.  

 

§ 9. Ev. synpunkter på revisionskontorets rapport gällande kvalitetsarbete     

       inom omsorgen om personer med funktionsnedsättning 

Fråga uppkom om hur modellen för kvalitetsuppföljning ser ut. Thomas Björnstad 

svarade att det finns en omfattande checklista som ska följas.  

 

Handikapprådet påpekade att det är viktigt med incidentrapportering och att det 

är enklare om så mycket information som möjligt finns samlat i ett och samma 

dokument.  

 

§ 10. Bjuda in funktionshinderinspektörer 

Förslag att bjuda in funktionshinderinspektörerna till mötet 3 april, Solveig Blid 

kontaktar. 

 

§ 11. Bjuda in ordförande i pensionärsrådet 

Förslag att bjuda in ordförande i pensionärsrådet till mötet 31 januari. Solveig 

Blid förmedlar namn och kontaktuppgifter till Agnetha Mbuyamba, som kontaktar 

ordföranden. 
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§ 12. Varför det utgår olika startbidrag för boende enligt LSS beroende på de    

   boendes ålder  

Bakgrunden är att förvaltningen fick ett lägre startbidrag för gruppboende för 

personer med funktionsnedsättning på Rio, än förväntat. Det beror inte på de 

boendes ålder, utan på att stadens bedömning är att det var en ombyggnad av 

tidigare vårdlokaler och inte nybyggnation av gruppboende. Ombyggnation ger ett 

lägre startbidrag än nybyggnation.  

 
§ 13. Synpunkter/frågor kring info i utskicket 

Det var intressant information. 

 

§ 14. Listan på inkommen info  

Punkten kan framöver slås ihop med ovanstående punkt, 13. 

 

§ 15. Övriga frågor 

1. Heminstruktörstjänsten på Östermalm  

Urban Fernquist har formulerat en skrivelse ang. heminstruktörsfunktionen på 

Östermalm. 

 

Handikapprådet ställer sig bakom skrivelsen, bilaga 2. 

 

2. Om tillgänglighetsfrågor 

Handikapprådet uppfattar att det finns oklarhet om var ansvaret för frågor om 

tillgänglighet ligger, hur och var det initieras att vi når uppsatta mål om 

tillgänglighet till 2010. Var finns handlingsplanen för att nå dit och vem håller i 

det? 

 

Inom stadsdelen finns t.ex. inga ledstråk för synskadade i Fältöversten och i 

biblioteket finns talboksavdelningen längst in i lokalen. Ledstråk för synskadade 

saknas även där.  

 

Vid nästa sammanträde önskas en redogörelse för stadsdelsnämndens mål för 

tillgänglighet i verksamhetsplanen för 2008.  

 

Förslag att bjuda in Anders Lindgren till nästa möte för att få information om vad 

som görs inom norra innerstadens verksamhet för stadsmiljön. Solveig Blid 

kontaktar Anders Lindgren.  

 

3. Om stöd till avknoppare 

Handikapprådet undrar vilket stöd som ges till anställda som vill avknoppa, och 

får veta att stöd ges både inom förvaltningen och av stadens centrala 

avknoppningskansli. 

 

§ 16. Avslutning  

Ordföranden Agnetha Mbuyamba tackade alla närvarande och avslutade mötet. 
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Bilagor: 

1. Handikapprådets skrivelse angående upphandling och konkurrens 

2. Skrivelse från Urban Fernquist angående heminstruktörstjänsten på 

Östermalm 


